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ZÁPISNICA 

zo 7. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE 

PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE FOND NA SPRAVODLIVÚ TRANSFORMÁCIU 

 

Dátum a čas konania 9.7.2024 / 10:00 h 

Miesto konania Účelové zariadenie Hotel Bôrik, Bôrik 15, 811 02 Bratislava 

Predsedajúci Boris Sloboda 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina  

Príloha č. 3 Prezentácia  

Príloha č. 4 Uznesenia č. 3/2024, č. 4/2024 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 

zasadnutia a voľba overovateľa 

Úvodné príhovory: 

B. Sloboda, predseda komisie, otvoril siedme zasadnutie Komisie.  

Hlavným cieľom siedmeho zasadnutia Komisie bolo prerokovať hodnotiace a výberové kritériá 

pre výber projektov pre opatrenie 8.1.1 Podpora podnikania, rozvoj malých a stredných 

podnikov a tvorba udržateľných pracovných miest pre výzvu zameranú na podporu 

coworkingových centier a podnikateľských inkubátorov, a tiež schváliť návrh zámeru 

národného projektu s názvom „Zručnosti pre trh práce v transformujúcich sa regiónoch“. 

 

Predseda Komisie, B. Sloboda odovzdal slovo zástupcom EK. 

 

J. Straka (EK, DG REGIO) v úvodnom slove zdôraznil, že FST je pre EK dôležité, tak 

z pohľadu jeho obsahu, ako aj z pohľadu podmienok jeho čerpania. 

 

Informácia o uznášaniaschopnosti Komisie: 

Z. Chrapeková, tajomníčka Komisie, na úvod informovala o dodatku k štatútu a rokovaciemu 

poriadku, ktorý bol schválený na zasadnutí MV 15.03.2024. Hlavnou zmenou je rozšírenie 

Komisie o pozorovateľov z rozvojovej banky Rady Európy. Dodatky k štatútu a rokovaciemu 

poriadku sú zverejnené na stránke www.eurofondy.gov.sk. 

Následne požiadala dotknutých členov o podpísanie dokumentov potrebných pre splnenie 

požiadaviek uvedených v štatúte Komisie. Pripomenula členom, že v prípade riešenia bodov 

programu, ktoré môžu byť objektívne vnímané ako konflikt záujmov, platí pre dotknutého člena 

Komisie povinnosť oznámiť túto skutočnosť tajomníkovi Komisie a zdržať sa hlasovania.  

Po prezentovaní členov informovala, že z 34 členov je na zasadnutí prítomných 26, čím 

konštatovala uznášaniaschopnosť Komisie. 

 

http://www.eurofondy.gov.sk/
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Schválenie programu zasadnutia: 

Predseda Komisie, B. Sloboda, otvoril diskusiu k programu zasadnutia. Informoval o rozšírení 

programu o informáciu k 3. pilieru Mechanizmu spravodlivej transformácie.  

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  26 členov komisie 

za hlasovalo: 25 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasoval: 1 člen komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predseda Komisie, B. Sloboda, navrhol za overovateľku schváliť pani Magdalénu Celnarovú. 

Pristúpil k hlasovaniu o voľbe overovateľky. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  26 členov komisie 

za hlasovalo: 25 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 1 člen komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

 

2. Prerokovanie návrhu kritérií pre výber projektov pre opatrenie 8.1.1 Podpora 

podnikania, rozvoj malých a stredných podnikov a tvorba udržateľných pracovných 

miest pre výzvu zameranú na podporu coworkingových centier a podnikateľských 

inkubátorov  

Priebeh zasadnutia: 

Predseda Komisie, B. Sloboda, odovzdal slovo L. Turiakovi (MIRRI SR). 

 

L. Turiak v rámci prezentácie predstavil prehľad návrhu vecných kritérií. Predložený návrh 

kritérií sa týka výzvy s alokáciou 3 727 400 EUR, ktorej cieľom je vytvárať priaznivé prostredie 

pre rozvoj startupov, podporu začínajúcich aj existujúcich podnikateľov a zvýšiť záujem 

fyzických osôb - nepodnikateľov pre vstup do podnikania v rôznych oblastiach. Informoval 

o oprávnenosti žiadateľov a príprave schémy k predmetnej výzve. Vyhlásenie výzvy je 

naplánované na 3. kvartál roku 2024. V rámci pripomienkovania členmi Komisie boli 

predložené 4 pripomienky, z toho 2 zásadné, ktoré boli zapracované. K nastaveniu výzvy 

prebehne s členmi Komisie participatívny workshop, ktorý sa uskutoční v priebehu augusta 

2024. 
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Diskusia: 

I. Jankovská (EK, DG EMPL) vyjadrila podporu prezentovanému návrhu výzvy. Výzva 

pomôže začínajúcim podnikom a podporí tak tvorbu pracovných miest v transformujúcich sa 

regiónoch.  

 

Predseda Komisie, B. Sloboda skonštatoval, že v rámci diskusie nemá žiaden ďalší člen 

príspevok, a preto pristúpil k hlasovaniu: 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  26 členov komisie 

za hlasovalo: 26 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: odporučené na schválenie MV. 

 

3. Návrh zámeru národného projektu pre opatrenie 8.3.1 Podpora vzdelávania, odbornej 

prípravy, zručností a rekvalifikácie s názvom „Zručnosti pre trh práce  

v transformujúcich sa regiónoch“ 

Priebeh zasadnutia: 

Predseda Komisie, B. Sloboda predstavil bod programu a odovzdal slovo M. Klučiarovskému 

(MPSVR SR). 

 

M. Klučiarovský v rámci prezentácie predstavil členom Komisie zámer národného projektu, 

jeho aktivity, regionálne rozdelenie alokácií a plánovaný harmonogram jeho realizácie. Projekt 

s celkovou alokáciou 12 175 774 EUR bude realizovaný Ústredím práce, sociálnych vecí 

a rodiny prostredníctvom ÚPSVR SR a do realizácie projektu bude zapojená Aliancia 

sektorových rád, ktorá bude vystupovať ako partner projektu. Projekt reaguje na potrebu 

adaptácie zručností relevantných pre trh práce v transformujúcich sa regiónoch. Podporí 

nadobúdanie nových a rozvíjanie existujúcich zručností vrátane špecifických zručností podľa 

požiadaviek zamestnávateľov. Vyhlásenie výzvy je plánované na september 2024 so začiatkom 

realizácie projektu prostredníctvom príslušných úradov práce od 1/2025. 

 

V rámci posudzovania projektu budú uplatňované vylučujúce kritériá v súlade s platnou 

a účinnou Všeobecnou metodikou a kritériami použitými pre výber projektov bez uplatnenia 

vecných hodnotiacich a výberových kritérií. 

 

Diskusia: 

J. Košč, (zástupca občianskej spoločnosti) sa informoval o možnosti zapojenia do projektu 

spádových oblastí, ktoré majú presah do okresov mimo oprávneného územia FST. M. 

Klučiarovský v odpovedi uviedol, že pre spádové oblasti je pre podporu zručností k dispozícii 

národný projekt financovaný z ESF+, ktorý je rovnako realizovaný prostredníctvom ÚPSVR 

SR. V rámci prezentovaného zámeru národného projektu je oprávnenosť zúžená na FST 

regióny. V príprave je tiež dopytovo orientovaný projekt z ESF+, ktorý podporí vzdelávanie 

zamestnancov priamo u zamestnávateľa. 
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Predseda Komisie B. Sloboda oznámil ako bývalý zakladateľ Aliancie sektorových rád v tomto 

bode zaujatosť a zdržal sa hlasovania. Vyzval členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  25 členov komisie 

za hlasovalo: 24 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 1 člen komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

4. Rôzne 

Predseda Komisie, B. Sloboda predstavil bod programu a odovzdal slovo prezentujúcim 

zodpovedným za implementáciu Programu Slovensko a FST. 

1) Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko a FST 

 Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko - RO 

Z. Nádaská (MIRRI SR) v rámci prezentácie informovala o aktuálnom stave implementácie 

jednotlivých cieľov politiky Programu Slovensko. Uviedla, že v 4. roku programového obdobia 

dosahuje najlepšie výsledky cieľ politiky 4, ktorý je na úrovni 8 % čerpania, nasleduje FST 

s výškou čerpania 1,5 % za EÚ zdroj, zatiaľ čo cieľ politiky 1 a 5 má čerpanie na najnižšej 

úrovni.  

 

 Aktuálny stav implementácie FST – MIRRI SR 

L. Turiak (MIRRI SR) v rámci prezentácie predstavil aktuálne vyhlásené výzvy z FST  

za MIRRI SR a harmonogram plánovaných výziev na rok 2024. Z FST je vyhlásených celkom  

8 výziev s alokáciou viac ako 263 mil. EUR, čo predstavuje takmer 60 % z celkovej alokácie 

FST. Prijatých bolo celkovo 46 ŽoNFP. Výzva na podporu komplexného rozvoja stredného 

odborného vzdelávania dosahuje záujem zo strany žiadateľov 76 %, výzva na podporu verejnej 

osobnej dopravy s nulovými emisiami zaznamenala ešte vyšší záujem a presahuje disponibilnú 

alokáciu o 14 %. Výzva na podporu zariadení na výrobu elektriny zo slnečnej energie má nižší 

dopyt, ako sa pôvodne očakával, a to na úrovni približne 30 %. 

 

Pre rok 2024 je v príprave 5 výziev. Pre 2 výzvy zamerané na VVaI a brownfieldy sú schválené 

schémy štátnej pomoci. V nasledujúcich týždňoch budú predmetné výzvy predložené  

na posúdenie RO. Výzva na podporu mladých v transformujúcich sa regiónoch je v štádiu 

prípravy zámeru výzvy a návrhu kritérií. Pre výzvu na podporu vyhľadávania, prieskumu 

a overovania zdrojov geotermálnej energie pre energetické využitie prebieha schvaľovanie 

schémy štátnej pomoci na PMÚ SR. V príprave je schéma pre výzvu na podporu 

coworkingových centier. 

 

V súvislosti s potrebou zefektívnenia schvaľovania schém štátnej pomoci, B. Sloboda 

informoval o plánovanom navýšení administratívnych kapacít PMÚ SR v oblasti hodnotenia 

schém až o 40 %. 
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Diskusia: 

J. Straka (EK, DG REGIO) v súvislosti s prezentovanými výzvami MIRRI SR vyhlásenými 

v roku 2023 apeloval na čo najskoršie vyhodnotenie a zazmluvnenie projektov. Vyjadril 

potrebu ďalšej diskusie k alokáciám jednotlivých výziev, t. j. akým spôsobom sa pri výzvach 

vysporiadať s prebytkom alokácie resp. s nedostatočnou alokáciou. J. Straka v súvislosti 

s otázkami týkajúcimi sa štátnej pomoci deklaroval súčinnosť DG REGIO v prípade potreby 

konzultácií s DG COMP, tak ako tomu bolo aj v prípade riešenia notifikácie pre projekt 

„Podpora zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.“.  

B. Kováčová (KSK) informovala o strategickom projekte KSK, ktorý je zameraný na podporu 

verejnej osobnej dopravy s nulovými emisiami. Projekt je naviazaný na obslužnosť areálu, 

v ktorom je pripravovaná investícia Volvo. Absorpčná schopnosť KSK presahuje disponibilnú 

alokáciu výzvy FST na podporu verejnej osobnej dopravy s nulovými emisiami, a preto by 

ocenili navýšenie alokácie. Rovnako je v území zvýšený dopyt aj po podpore v rámci 

komplexného stredného odborného vzdelávania.  

M. Puzder (MIRRI SR) informoval, že MIRRI SR bude na základe zvýšeného dopytu uvažovať 

o navýšení alokácií vo výzvach, ktoré majú vysokú absorpčnú schopnosť. Možná realokácia 

zdrojov bude predtým prediskutovaná s členmi Komisie. 

 

S. Grúberová (ZMOS, splnomocnená zástupkyňa) požiadala o bližšie informácie k výzve  

na podporu mladých, t. j. či pôjde o soft alebo hard podporu, a tiež k výzve zameranej  

na prieskumné vrty. V Handlovej sa nachádza 15 ročný vrt určitých parametrov a teploty. 

Mesto Handlová uvažuje nad jeho využitím na iné účely ako kúpeľné.  

L. Turiak k výzve na podporu mladých uviedol aktuálny stav prípravy, v rámci ktorého 

prebieha prvotná analýza. Podpora bude nasmerovaná pravdepodobne na mládežnícke 

organizácie s možnou podporou regrantingu. Výzva bude kombinovať oba typy podpory,  

t. j.  vybavenie centier, ako aj poradenstvo, prípadne podpora projektov, ktoré by realizovali 

mladí ľudia. Výzva bude pripravovaná participatívne a členovia Komisie budú oboznámení 

s jej prípravou. Čo sa týka výzvy na prieskumné vrty, zameraná bude primárne na nové vrty 

s potenciálom na energetické využitie, t. j. na centrálne zásobovanie teplom alebo na výrobu 

elektrickej energie. Podmienkou podpory projektov bude potreba realizácie hydrodynamickej 

skúšky s cieľom reálneho overenia zdroja geotermálnej energie. 

M. Lamačková (TSK) navrhla možnosť prepojenia pripravovanej výzvy na podporu mladých 

na projekty NEET v gescii MPSVR SR. M. Klučiarovský, informoval, že v BBSK už existujú 

jednotné kontaktné miesta práce s mládežou SPACE, ktoré majú v pláne rozšíriť aj do iných 

miest na Slovensku. Navrhol spoločné stretnutie s tímom spravodlivej transformácie, ktorý 

pripravuje výzvu na podporu mladých z FST s cieľom nájdenia prienikov tak, aby boli dodržané 

synergie a deliace línie. 

B. Sloboda v súvislosti s podporou mladých ľudí apeloval na potrebu nastavenia projektov tak, 

aby boli udržateľné aj do budúcna.  

 Aktuálny stav implementácie FST – MH SR 

E. Škorvaga (MH SR) v rámci prezentácie predstavil aktuálny stav implementácie FST 

k alokácii, ktorej SO je MH SR. Predstavil vyhlásenú výzvu a pripravované výzvy vrátane 
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pripravovaných národných projektov. Okrem podpory revitalizácie brownfieldu v Handlovej 

existuje potenciál revitalizácie areálu priemyselnej zóny v Hnúšti s cieľom prípravy územia  

pre ďalšie investície, ktoré sú diskutované aj so SARIO. Informoval členov Komisie aj o návrhu 

na zmeny v systéme implementácie FST v gescii MH SR. Zmena spočíva v navýšení alokácie 

pre opatrenie 8.1.3 Podpora pre veľké podniky, zrušení alokácie 8.1.2 Podpora výskumu, 

vývoja a inovácií v prospech podpory veľkých podnikov a zmene mechanizmu podpory MSP 

z plánovanej podpory cez finančné nástroje na podporu cez dopytovo orientované projekty. 

Návrh na zmenu v systéme implementácie FST v gescii MH SR je v diskusii s EK, ktorá si 

vyžiadala dodatočnú analýzu. MH SR plánuje dodatočnú analýzu predstaviť EK v priebehu 

júla. Po dosiahnutí konsenzu predloží MH SR záverečný návrh zmien na schválenie Komisii. 

Diskusia: 

J. Straka (EK, DG REGIO) reagoval na prezentované návrhy MH SR na zmenu v systéme 

implementácie FST. Trojnásobné navýšenie alokácie pre podporu veľkých podnikov považuje 

EK za zásadnú zmenu stratégie dohodnutej v rámci Partnerskej dohody, Programu Slovensko, 

ako aj Plánu spravodlivej transformácie územia. Poukázal na to, že podpora pre veľké podniky 

z FST má byť v nadväznosti na nariadenie k FST len doplnková, tak ako to platí aj pre iné 

členské štáty. Kľúčová by mala byť podpora MSP, nielen s cieľom tvorby pracovných miest, 

ale aj širšej diverzifikácie ekonomiky. Rovnako reagoval aj na zámer MH SR súvisiaci so 

zrušením finančných nástrojov pre MSP a ich zmenou na granty pre vybrané MSP, ktorým bude 

poskytnutá regionálna investičná pomoc. Finančné nástroje vníma EK ako rýchlejší  

a výhodnejší spôsob čerpania fondov, ktorý je navyše administratívne jednoduchší. Poukázal 

na skúsenosti s dopytovo orientovanou výzvou na podporu MSP na hornej Nitre, ktorá bola 

administratívne náročná, čo spomalilo čerpanie zdrojov a implementáciu projektov. EK je 

otvorená ďalšej diskusii o plánovaných zmenách a očakáva od MH SR hĺbkovú analýzu 

potvrdzujúcu nevyhnutnosť vykonania zásadných zmien v programe. 

V súvislosti s prezentovaným zámerom podpory revitalizácie priemyselného parku v Hnúšti 

deklaroval, že EK je oboznámená  s týmto projektom a vzhľadom k tomu, že ide o lokalitu 

s vysokou mierou nezamestnanosti, hodnotí projekt ako perspektívny pre transformujúce sa 

územie. 

A. Vlčko (Únia miest Slovenska) vyjadril potrebu komunikácie prípadného zrušenia podpory 

pre MSP cez finančné nástroje smerom k podnikateľom, ktorí s týmto typom podpory počítajú  

a vidia v nej potenciál pre urýchlenie podpory a odstránenie bariér. Synergická výzva  

pre podporu MSP by mala podmienku tvorby pracovných miest, čo môže byť pre MSP 

problémové. Navrhuje podporu smerovať do rozvoja MSP a inovácií procesov s cieľom 

udržania ľudí v regióne. 

S. Grúberová (ZMOS, splnomocnená zástupkyňa) v súvislosti s pripravovanou výzvou pre 

národný projekt „Štátny park Handlová“ informovala, že o revitalizovaný priemyselný park 

prejavili záujem 2 zahraniční investori, ktorí majú záujem v priemyselnom parku rozvíjať svoju 

podnikateľskú činnosť. 

B. Sloboda v súvislosti s navrhovanými zmenami FST zo strany MH SR týkajúcimi sa presunov 

alokácii vo FST a rušenia finančných nástrojov za RO požiadal MH SR, čo najskôr doručiť EK 

požadovanú hĺbkovú analýzu a do konca augusta prijať rozhodnutie o ďalšom postupe,  

t. j. rozhodnúť ktoré zmeny v rámci návrhov plánuje MH SR zahrnúť do revízie programu, resp. 

realizovať. Upozornil na časový rámec implementácie FST.  
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 Aktuálny stav implementácie FST – SIEA 

M. Fiala (SIEA) v rámci prezentácie predstavil výzvy pripravované v gescii SIEA. Výzva  

na podporu energetickej efektívnosti verejných budov regiónu hornej Nitry bola 

pripomienkovaná aj zo strany regiónu a bude vyhlásená v júli 2024. Nesplnenie plánovaného 

harmonogramu jej vyhlásenia je spôsobené najmä širokou diskusiou s PMÚ SR, ktorá sa týkala 

štátnej pomoci. Výzva zameraná na podporu prípravy energetických auditov pre BBSK bude 

vyhlásená v priebehu jesene. K podpore energetickej efektívnosti verejných budov cez finančné 

nástroje prebiehajú rokovania s MH SR a SIH o možnej podpore. 

Diskusia: 

S. Grúberová (ZMOS, splnomocnená zástupkyňa) sa informovala, aký je predpoklad trvania 

výzvy na energetickú efektívnosť, či bude otvorená alebo uzavretá. Ozrejmila, že príprava 

projektu trvá aj 6 mesiacov vrátane architektonickej prípravy. M. Fiala informoval, že výzva 

bude otvorená do naplnenia alokácie, ktorá predstavuje sumu 15,8 mil. EUR. 

A. Vlčko (Únia miest Slovenska) sa informoval na podmienky oprávnenosti projektov v rámci 

pripravovanej výzvy, t. j. či bude výzva otvorená pre akýchkoľvek žiadateľov, alebo sa do 

výzvy budú môcť zapojiť len tie projekty, ktoré boli vopred vybrané na regionálnej úrovni.  

M. Fiala uviedol, že jednou z podmienok poskytnutia príspevku je schválenie zámeru projektu 

Radou partnerstva kraja.  

M. Lamačková objasnila, že Rada partnerstva schvaľuje zásobník projektových zámerov  

pre celé územie kraja. V súvislosti s územne ohraničenou podporou z FST sa región horná Nitra  

na úrovni území UMR dohodol na strategickom zozname projektov zameraných na energetickú 

efektívnosť, ktoré formálne schváli Rada partnerstva TSK. 

L. Turiak doplnil, že pre podporu v rámci výzvy sú oprávnené len projekty, ktoré sú uvedené  

v zozname zámerov strategických projektov pre Fond na spravodlivú transformáciu 

schválenom Radou partnerstva TSK, ako je to uvedené aj v štatúte Rady partnerstva. Cieľom 

je podporiť tie projekty, na ktorých sa región strategicky dohodol. Zvažovanou alternatívou 

bolo vytvorenie zoznamu, ktorý by bol schválený Koordinačnou radou Strategicko-

plánovacími regiónmi. Keďže nejde o subjekty s právnou subjektivitou, vzájomným 

konsenzom bola dohodnutá alternatíva vytvorenia zoznamu na úrovni regiónu horná Nitra, 

ktorý formálne schváli Rada partnerstva. 

 Aktuálny stav implementácie FST – MPSVR SR 

M. Klučiarovský (MPSVR SR) v rámci prezentácie predstavil stav výziev v gescii MPSVR SR. 

V implementácii je národný projekt „Podpora zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.“,  

do ktorého je zapojených 748 účastníkov, z čoho 250 úspešne ukončilo proces rekvalifikácie. 

Na začiatku septembra sa bude konať konferencia k predmetnému projektu. V implementácii 

sú aj finančné nástroje s alokáciou 5 mil. EUR, ktorú implementuje SIH. Vyhlásenie výzvy 

k zámeru národného projektu „Zručnosti pre trh práce v transformujúcich sa regiónoch“ je 

plánované na september 2024. M. Klučiarovský doplnil, že v oprávnených okresoch FST, 

v ktorých bude implementovaný tento projekt bude pozastavená podpora z projektov 

zameraných na zručnosti pre trh práce financovaných z ESF+ tak, aby sa zabezpečilo čerpanie 

FST. Okresy FST budú mať z pohľadu cieľových skupín oproti iným okresom výhodu, keďže 



                  
 

8 
 

do projektu sa môžu zapojiť nielen uchádzači a záujemcovia o zamestnanie, ale aj zamestnanci 

Takéto nastavenie projektu a jeho aktivít reflektuje na Plán spravodlivej transformácie územia 

a umožňuje tak aj zamestnávateľom plánovať si rekvalifikáciu svojich zamestnancov 

v kontexte transformácie dotknutých regiónov. Z pohľadu čerpania zdrojov z FST má  

MPSVR SR okrem sumy flexibility celú alokáciu vo vyhlásených výzvach.  

Diskusia: 

M. Lamačková (TSK) doplnila informácie k podujatiu, ktoré sa bude konať 6. septembra 2024. 

Ide o informačné podujatie k národnému projektu „Podpora zamestnateľnosti regiónu horná 

Nitra II.“. V rámci podujatia sú plánované aj sprievodné aktivity, ako napríklad fáranie do bane 

a slávnostné otvorenie baníckeho jarmoku v Prievidzi. 

J. Košč (zástupca občianskej spoločnosti) sa v súvislosti s prezentovaným projektom „Podpora 

zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.“ informoval na zamestnateľnosť účastníkov po 

absolvovaní projektu. M. Klučiarovský ozrejmil, že monitorovanie účastníkov prebehne 

najskôr po ukončení aktivít projektu v januári 2025. Výstupy z hodnotenia projektu budú 

odprezentované aj členom Komisie. B. Sloboda očakáva, že pokračovanie projektu 

financovaného z FST, ktorého prvá fáza bola financovaná z OP ĽZ v rámci programového 

obdobia 2014 – 2020, bude mať vzhľadom na úplné zatvorenie baní vysokú úspešnosť. 

Vyhodnotenie úspešnosti účastníkov projektu pri nájdení zamestnania bude mať pridanú 

hodnotu pre projekty, ktoré sa budú realizovať v budúcnosti.  

 Aktuálny stav implementácie FST – MŽP SR 

E. Chrenková (MŽP SR) informovala, že do harmonogramu plánovaných výziev zatiaľ neboli 

zo strany MŽP SR pridané žiadne výzvy. Aktuálne prebieha komunikácia medzi MŽP SR 

a MIRRI SR pre bližšie nastavenie aktivity na zavádzanie udržateľných technológií v rámci 

obehového hospodárstva. 

Diskusia: 

J. Straka (EK, DG REGIO) sa informoval na aktuálny stav prípravy projektu a komunikáciu so 

ZMOS a JASPERS. M. Puzder v odpovedi uviedol, že za pomoci JASPERS prebehli prvotné 

analýzy v území a komunikácia so zástupcom ZMOS, V. Čičmancom, naďalej prebieha. 

Pripravuje sa spoločné stretnutie s MŽP SR k príprave výzvy a na ďalšom zasadnutí Komisie 

bude možné poskytnúť viac informácií, ako aj možný termín vyhlásenia výzvy. 

2) Informácia o plánovanom uzavretí výziev 

M. Puzder (MIRRI SR) informoval prítomných o plánovanom uzavretí výziev v rámci FST, 

ktoré boli vyhlásené v roku 2023 a sú aktuálne stále otvorené. V prípade výzvy na podporu 

slnečnej energie z OZE a výzvy na podporu verejnej osobnej dopravy s nulovými emisiami 

bude posledný možný termín predkladanie ŽoNFP 30.08.2024. Výzva na podporu 

komplexného rozvoja stredného odborného vzdelávania bude uzavretá 30.10.2024. 

Diskusia: 

M. Badínská (BBSK) požiadala o predĺženie termínu uzavretia výzvy na podporu komplexného 

rozvoja stredného odborného vzdelávania do konca novembra 2024. Územie pripravuje 

v súvislosti s príchodom investície do Rimavskej Soboty projekt vytvorenia nového 

tréningového centra v rámci odborného vzdelávania. M. Puzder navrhovaný termín akceptoval. 
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3) Mechanizmus spravodlivej transformácie – 3. pilier 

L. Turiak (MIRRI SR) na základe požiadavky o doplnenie programu od členky Komisie,  

L. Ilčíkovej, odprezentoval úverový nástroj pre verejný sektor, ktorý je 3. pilierom Mechanizmu 

spravodlivej transformácie. Predstavil jednotlivé typy úverov a ich vhodnosť pre projekty 

z pohľadu ich investičnej náročnosti a informoval o seminároch, ktoré prebehli v území. 

Diskusia: 

J. Straka (EK, DG REGIO) poskytol súčinnosť pri sprostredkovaní na kolegov zodpovedných 

za prípravu 3. piliera Mechanizmu spravodlivej transformácie. Zároveň doplnil, že 3. pilier 

ponúka aj možnosti grantovej alokácie. Potenciálnym projektom pre podporu je projekt 

modernizácie železničnej trate z Prievidze do Nitry, ktorý bol diskutovaný s MIRRI SR a MD 

SR. 

5. Záver 

Predseda Komisie, B. Sloboda požiadal členov Komisie o záverečné vstupy do diskusie. 

 

M. Lamačková (TSK) informovala o zmene štatútov Rád partnerstva, ktorou sa rušia tematické 

komisie. Vyjadrila záujem zachovať funkčnosť tematickej komisie FST, ktorá sa osvedčila pri 

príprave Plánu spravodlivej transformácie územia a je využívaná aj pri jeho implementácii.  

B. Sloboda v odpovedi uviedol, že tematické komisie pre FST v regiónoch môžu naďalej 

fungovať ako doteraz, ak sú užitočné, napr. ako poradný orgán Rady partnerstva. 

M. Lamačková (TSK) informovala o vysokej administratívnej záťaži pri implementácii 

národného projektu „Podpora zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.“, do ktorého je 

zapojených viac ako 700 účastníkov. Uviedla, že administratívna záťaž je násobne vyššia 

v porovnaní s projektom realizovaným v predošlom programovom období. Prijímateľ sa so 

žiadosťou o zníženie administratívnej záťaže obrátil na MPSVR SR, ktoré svoje postupy 

obhajuje Príručkou pre prijímateľa vydanou RO. Problém bol komunikovaný aj odboru 

spravodlivej transformácie MIRRI SR, ktorý sa sprostredkovane snažil o komunikáciu 

s MPSVR SR a poskytol SO správny výklad príručky. Poukázala na to, že administratívna 

záťaž má negatívny vplyv na prijímateľa, SO a RO a môže sa negatívne prejaviť aj pri 

následných kontrolách. M. Klučiarovský v reakcii uviedol, že podnet TSK je komunikovaný 

s implementačnou sekciou MPSVR SR na úrovni generálnych riaditeľov. B. Sloboda doplnil, 

že spomínaná Príručka pre prijímateľa je v kompetencii SO. MIRRI SR ako RO vydáva vzor, 

ktorý si môže SO podľa potrieb upraviť. Nie však s cieľom zvyšovania administratívnej záťaže. 

M. Badínská (BBSK) požiadala o presun finančných prostriedkov v rámci opatrenia  

3.1 Podpora vzdelávania, odbornej prípravy, zručností a rekvalifikácie z aktivity „spolupráca 

medzi MSP a strednými odbornými školami na podporu praktického vzdelávania študentov  

a ich prípravy na zamestnanie“ do aktuálne vyhlásenej výzvy na podporu komplexného rozvoja 

stredného odborného vzdelávania. Požiadavka o presun alokácie vo výške 3 mil. EUR spočíva 

v zámere BBSK predložiť do výzvy na podporu stredného odborného vzdelávania projekt 

zameraný na tréningové centrum, no disponibilná alokácia BBSK už nie je postačujúca.  

L. Turiak (MIRRI SR) v odpovedi uviedol, že návrh na presun alokácií bude predmetom 

ďalšieho zasadnutia Komisie. M. Badínská (BBSK) zároveň poďakovala MH SR a EK  

za podporu pripravovaného projektu Priemyselná zóna Hnúšťa. 
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L. Ilčíková (zástupkyňa občianskej spoločnosti - Ekofórum) avizovala, že v súvislosti 

s transformáciou teplárenstva je v regiónoch zvýšený dopyt po technických odborných 

kapacitách – energetikoch. Navrhla v rámci plánovanej revízie FST vytvoriť alokáciu aj pre 

podporu takýchto kapacít. Táto potreba vyplýva aj z Akčného plánu transformácie uhoľného 

regiónu horná Nitra, resp. z jeho poslednej aktualizácie. M. Puzder uviedol, že kapacity môžu 

zvyšovať svoju odbornosť aj cez projekt Zručnosti pre trh práce v transformujúcich sa 

regiónoch. L. Ilčíková doplnila, že regióny by potrebovali mať financované tieto špecializované 

kapacity v mestách tak, aby mohli  expertne mapovať situáciu, podieľať sa na príprave 

projektov atď. L. Turiak informoval , že v rámci požiadavky na podporu administratívnych 

kapacít, ktoré sa budú podieľať na príprave projektov pre mestá a obce sa momentálne 

analyzujú možnosti ich podpory zo zdrojov Programu Slovensko. FST nie je pre tento účel 

vhodný vzhľadom na oblasti podpory, ktoré sú limitované nariadením. 

 

A. Vlčko (Únia miest Slovenska) sa v súvislosti s avizovaným uzatváraním výziev 

a prekročením disponibilnej alokácie TSK pre výzvu na podporu verejnej osobnej dopravy 

s nulovými emisiami informoval na možnosti navýšenia alokácie po uzavretí výzvy. L. Turiak 

objasnil, že žiadosti neschválené v súvislosti s nedostatočnou alokáciou budú môcť byť 

podporené aj po uzavretí výzvy v prípade, keď dôjde k navýšeniu alokácie. Dopyt po navýšení 

alokácie je evidovaný aj zo strany KSK. MIRRI SR odkonzultuje možnosti navýšenia s EK tak, 

aby bolo možné požiadavke regiónov vyhovieť. B. Sloboda uviedol, že navýšenia alokácií budú 

predmetom ďalšej diskusie, keďže z praxe je možné, že nie všetky zazmluvnené prostriedky 

budú aj reálne vyčerpané. M. Lamačková v tejto súvislosti vyjadrila názor, že reálne čerpanie 

je možné predikovať až po verejnom obstarávaní a zakontrahovaní dodávateľa. 

 

Predseda Komisie, B. Sloboda poďakoval za diskusiu a informoval, že Komisiou boli na 

zasadnutí odsúhlasené kritériá pre výber projektov zodpovedajúce podpore v celkovej výške  

3 727 400 EUR (zdroj EÚ) a návrh zámeru národného projektu s alokáciou 10 349 407,00 EUR 

(zdroj EÚ). Ďalšie zasadnutie Komisie je plánované v druhej polovici septembra. Poďakoval 

všetkým prítomným za účasť a ukončil zasadnutie Komisie. 

 

Meno  Dátum  Podpis 

Zuzana Chrapeková Tajomníčka   

Magdaléna Celnárová Overovateľka   

Boris Sloboda Predseda Komisie   
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Použité skratky: 

BBSK Banskobystrický samosprávny kraj 

DG COMP Generálne riaditeľstvo pre hospodársku súťaž 

DG EMPL  

DG REGIO 

EIB 

Generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť, sociálne záležitosti a začlenenie 

Generálne riaditeľstvo pre regionálnu a mestskú politiku  

Európska investičná banka 

EK 

ESF+ 

Európska komisia 

Európsky sociálny fond plus 

EÚ Európska únia 

FST Fond na spravodlivú transformáciu 

JASPERS Joint Assistance to Support Projects in European Regions 

Komisia Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 

pre Fond na spravodlivú transformáciu 

KSK Košický samosprávny kraj 

MD SR Ministerstvo dopravy Slovenskej republiky 

MH SR Ministerstvo hospodárstva Slovenskej republiky 

MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 

republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 

MSP Mikro, malé a stredné podniky 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia Slovenskej republiky 

OP ĽZ Operačný program Ľudské zdroje 

OZE Obnoviteľné zdroje energie 

PMÚ SR Protimonopolný úrad Slovenskej republiky 

Program Slovensko Program Slovensko na roky 2021 - 2027 

RO 

SARIO 

Riadiaci orgán 

Slovenská agentúra pre rozvoj investícií a obchodu 

SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SIH Slovenský investičný holding 

SO Sprostredkovateľský orgán 

SR Slovenská republika 

TSK 

UMR 

Trenčiansky samosprávny kraj 

Územie udržateľného mestského rozvoja 

ÚPSVaR SR Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 

VVaI Výskum, vývoj a inovácie 

ŽoNFP Žiadosť o nenávratný finančný príspevok 

 

 


